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VÝBOR PRO VENKOV, ZEMĚDĚLSTVÍ A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemník výboru: Mgr. Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail.: martinek@kraj-jihocesky.cz  

 
   V Českých Budějovicích dne 05. 06. 2023   

           

Z Á P I S č. 22 
 

z jednání Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva Jihočeského kraje,  
které se konalo jako výjezdní 

 
v pondělí dne 05. 06. 2023 od 13:00 hodin 

 
v areálu   

Angus farmy, Rančice 3 
 

Přítomni: 
Členové výboru: Ing. Hana Šťastná, Mgr. Filip Mencl, RNDr. Ing. Vladimír Říha, CSc., Ing. arch. 

Veronika Kovářová, Mgr. Dan Leština, Ing. Jitka Šebelková, Stanislav Hlava, 
Mgr. Libor Moravec, Jana Drobilová Holcová, Zdeněk Mráz, Ing. Marie Buzková 

Omluveni: Václav Vostradovský, Ing. Jiří Strachota 
Hosté: Jan Staněk, Eva Šítalová 
Hosté za KÚ JčK: Ing. Milan Vlášek, RNDr. Kamil Zimmermann Ph.D. 
 
Začátek jednání: 13.00 hodin. 
 
Jednání zahájila předsedkyně výboru paní Ing. Hana Šťastná, přítomných bylo jedenáct členů, výbor 
byl usnášeníschopný.  
 
Program jednání 
 

1) Zahájení zasedání (předsedkyně Ing. Hana Šťastná) 

2) Představení ASZ a prohlídka farmy (Ing. Jitka Šebelková) 

3) Aktualizace Regionální surovinové politiky Jihočeského kraje (Ing. Milan Vlášek) 

4) Realizace projektu „Plants4Cooling“ v rámci programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 2021-

2027 a jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje (Bc. Ivana Randáková) 

5) Realizace projektu „Rozšíření sítě pro udržitelné využívání a ochranu rašelinišť a rašelinných 

stanovišť v příhraniční oblasti Rakouska a České republiky“ v rámci programu Interreg VI-A 

Rakousko – Česko 2021-2027 a jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu kraje. 

(RNDr. Kamil Zimmermann Ph.D. a Ing. Miroslav Kučera) 

6) Různé 

 
Program jednání byl všemi členy schválen – oproti pozvánce byla předřazena prohlídka farmy a 
představení ASZ. 
 
 
 

1) Zahájení zasedání  
 
Paní předsedkyně přivítala přítomné na farmě v Rančicích a poděkovala hostitelům. Následně proběhla 
prohlídka farmy. 
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2) Představení ASZ a prohlídka farmy 

 

Po prohlídce farmy představil ASZ pan Jan Staněk z českobudějovické organizace a paní Eva Šítalová 

z českokrumlovské ASZ. ASZ se snaží mimo jiné účastnit legislativního procesu a být aktivní v oblasti 

zemědělské politiky, též v oblasti výzkumu; snaha o propagaci sedláků a selského stavu ve společnosti, 

snaha o mezinárodní spolupráci například v projektu Erasmus+, aktivity pro děti, vzdělávání.  

 

Činnost ASZ Český Krumlov představila paní předsedkyně E. Šítalová. Vyzdvihla zejména pořádání 

zájezdů pro malé zemědělce kvůli poznání dobré praxe, covid to však trochu utlumil. Z velkých akcí se 

drží Selský ples, který je takovým vrcholem na konci sezóny, pořádají také Dožínky. 

 

V rámci diskuse paní H. Šťastná podotkla, že by bylo dobré, kdyby se daly také nějaké finance na 

agromentální výchovu – Jan Staněk konstatoval, že to vypadá nadějně, je tam nově jako náměstek Jiří 

Skřivánek, který má ženu kantorku a asi si to vezme za své, mohlo by se v tom něco udělat. Pan D. 

Leština poukázal na potenciál environmentální výchovy, jejíž součástí je i vzdělávání o zemědělství. 

 

3) Aktualizace Regionální surovinové politiky Jihočeského kraje  
 
Uvedl pan Ing. M. Vlášek – proces SEA prošel, zásadní připomínky spíše nepochopily materiál – úkolem 

je bilancovat, co pustit, co nechat. Dělá to Česká geologická služba, dělají stále průzkumy, mohou říct 

„tady něco je, časem by se to třeba mělo chránit“. Samotná těžba potom je jiný proces, tato politika je o 

tom „kolik čeho máme, jak dlouho to vydrží a při jakém trendu rozvoje“.  

J. Šebelková se zeptala, zda jsou tam i vltavíny? – M. Vlášek: ano, je to tam, je to vyhrazený nerost – 

drahý kámen. 

 

U s n e s e n í č. 15/2023/ZV-22 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
informaci o návrhu aktualizace Regionální surovinové politiky Jihočeského kraje; 

Hlasování 11/0/0 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit  

Aktualizaci Regionální surovinové politiky Jihočeského kraje. 

Hlasování 11/0/0 

 
 

4) Realizace projektu „Plants4Cooling“ v rámci programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 
2021-2027 a jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje 

 

Tento projekt a projekt následující představil pan K. Zimmermann – jedná se o projekty krajského úřadu; 

v tomto případě jde o výsadbu asi 2000 stromů, bude vytipováno kde a pak zrealizováno, dodělává se 

návrhová část. 

 

H. Šťastná popsala praxi, kterou viděla – jedná se o „rekultivační stromy na míru“ – popínavé rostliny 

na drátech do tvaru stromů, s podobnou schopností ochlazování jako stromy – a dala návrh, zda by to 

nestálo za propojení? – K. Zimmermann upozornil, že tento projekt je spíš mimo intravilán. 

 

D. Leština se zeptal, zda nedublujeme tím již něco existujícího? Dále upozornil na to, že je tam též 

docela rozsáhlá „měkká“ činnost. K. Zimmermann vysvětlil, že se jedná o regionální aktivitu, kterou 

někdo zaplatí (je tam příspěvek na realizaci) a přitom je to přínosné. 

bere na vědomí – jednomyslně  

doporučuje – 9/0/2 

 
U s n e s e n í č. 16/2023/ZV-22 
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Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
informaci o plánované podání žádosti v rámci přeshraniční spolupráce do programu Interreg VI-A 
Rakousko-Česko 2021-2027 na projekt s názvem „Plants4Cooling“. 
 
Hlasování 11/0/0 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit  

1. realizaci projektu Jihočeského kraje „Plants4Cooling“ (žadatel OZZL) a podání žádosti o 

podporu do programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 2021-2027 s celkovými způsobilými výdaji části 

projektu realizované Jihočeským krajem ve výši 220 833,- EUR,  

2. kofinancování projektu „Plants4Cooling“ Jihočeským krajem ve výši 15 % z celkových 

způsobilých výdajů části projektu realizované Jihočeským krajem, tj. 33 125,- EUR, s podmínkou 

přidělení dotace z programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 2021-2027, s čerpáním na základě 

Formuláře evropského projektu dle přílohy č. 1; v případě neschválení spolufinancování ze státního 

rozpočtu ve výši 5 % celkových způsobilých výdajů části projektu realizované Jihočeským krajem bude 

kofinancování z rozpočtu kraje zvýšeno na 20 % celkových způsobilých výdajů (tj. 44 167,- EUR), 

3. předfinancování projektu „Plants4Cooling“ Jihočeským krajem ve výši 85 % z celkových 

způsobilých výdajů části projektu realizované Jihočeským krajem, tj. 187 708,- EUR, s podmínkou 

přidělení dotace z programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 2021-2027, s čerpáním na základě 

Formuláře evropského projektu dle přílohy č. 1. 

Hlasování 9/0/2 

 

5) Realizace projektu „Rozšíření sítě pro udržitelné využívání a ochranu rašelinišť a 
rašelinných stanovišť v příhraniční oblasti Rakouska a České republiky“ v rámci 
programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 2021-2027 a jeho kofinancování a 
předfinancování z rozpočtu kraje. 
 

V tomto projektu se bude se pořizovat dron a rozsáhleji monitorovat území. Zjistí se tak na základě 

spektrální kamery a sond místa, kde bývala rašeliniště. Cílem je odhalit tato místa a lépe je chránit. 

D. Leština se zeptal, 1) k čemu bude identifikace rašelinných biotopů? K. Zimmermann odpověděl, že 
jedna ze základních premis je, že kvůli vysokému podmáčení lesy neprosperují a je otázkou, zda 
lesnicky hospodařit na takovýchto lokalitách. Jestli není lepší podpořit návrat k rašelinným biotopů. 
 
D. Leština se zeptal, 2) kde by se tam mohlo vejít v českém prostředí to zemědělské využití? K. 
Zimmermann odpověděl, že v jihočeském kraji je většina rašelinišť ve zvláště chráněných územích a 
zemědělské využití je v rozporu s jejich posláním. Dále výboru krátce osvětlil, co je to „Paludikultura“ 
neboli využití vytěžených rašelinišť pro produkci biomasy a vysvětlil, že tyto aktivity Jihočeský kraj 
nepodporuje, ale přislíbil, že v rámci využití bezpilotních systému jsme připraveni sbírat data pro 
partnery z projektu. 
  
U s n e s e n í č. 17/2023/ZV-22 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
informaci o návrhu Realizace projektu „Rozšíření sítě pro udržitelné využívání a ochranu rašelinišť a 
rašelinných stanovišť v příhraniční oblasti Rakouska a České republiky“ v rámci programu Interreg VI-
A Rakousko – Česko 2021-2027 a jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu kraje; 
 
Hlasování 11/0/0 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit  
realizaci projektu „Rozšíření sítě pro udržitelné využívání a ochranu rašelinišť a rašelinných stanovišť v 
příhraniční oblasti Rakouska a České republiky“ v rámci programu Interreg VI-A Rakousko – Česko 
2021-2027 a jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu kraje. 
 
Hlasování 9/0/2 
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6) Různé 
 
Paní předsedkyně krátce představila zprávu o činnosti výboru za uplynulé pololetí. Výbor doporučil 

zprávu předložit zastupitelstvu na vědomí. 

Pan F. Mencl se zeptal na projekt ZEVO a jeho stav - rád by, aby byl předmět zařazen jako informace 

o aktuální situaci na zářijové jednání výboru. Paní H. Šťastná poukázala na podporu Písku a Plané 

z Bruselu, tedy asi nebude nějaká pouze jedna centrální spalovna v ČB. Dále konstatovala, že pro 

komunální sféru je důležité vědět, jak to nakonec bude. 

D. Leština připomněl, že na červnovém zastupitelstvu se bude schvalovat změna ZÚR k tomu ZEVO – 

je tedy otázka, zda v září už nebude pozdě? 

V. Říha poukázal na to, že ČB verze je z hlediska procesu v nejpokročilejší fázi a má i EIA, původní 

návrh hejtmana na sjednocení nebyl přijat; nyní že by ČB ZEVO mělo svážet i část odpadu z Vysočiny? 

F. Mencl v rámci diskuse konstatoval, že jsou tu tuny odpadu, ty jsou ovšem jenom jedny – všechny tři 

projekty se přetahují. Dále se dotázal, jak to má být třeba s ORP Dačicko ( možná zajímavější destinace 

Brno) nebo ORP Blatná ( podobně – není spíše blíže Plzeň)? 

V. Říha předpokládá i boj o skládky, začíná boj o surovinu do spaloven. 

D. Leština připomněl, že když postavíme moc spaloven s velkou kapacitou, které nebudou využité, tak 

dostaneme jako ČR pokutu. 

Z. Mráz chválí paní předsedkyni za pořad v Jihočeské televizi – seznámení s tím, jak zemědělci fungují, 

je to pěkné a správné. Dále připomněl omalovánky s mysliveckou/zemědělskou tématikou. Proběhla 

diskuse nad možnostmi takový materiál pro děti připravit. Podle pana Z. Mráze je důležité, aby tam bylo 

napsáno, že je to od Jihočeského kraje – cílem by bylo rozdávat to jako osvětu o myslivosti zadarmo 

dětem. 

D. Leština navrhl, že by měl existovat dotační titul na enviro výchovu, který by tyto aktivity byl schopen 

podpořit; navíc každoročně podporujeme Agrární komoru, mělo by to být rozšířeno i na další organizace. 

Jednání skončilo ve 14:45. Ing. Hana Šťastná poděkovala všem přítomným členům za účast a paní J. 
Šebelkové za organizaci a pohoštění. 
 
 
Zapsal:  Mgr. Jan Martínek, tajemník   
 
 
 
Ověřila:  Ing. Hana Šťastná, předsedkyně ZV  
 
 


